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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. august 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 402 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

Spørgsmål 402:

”Ministeren bedes redegøre for, om arealer, som landmændene har udlagt som 
randzoner og hvor det viser sig, at det ikke er randzonepligtige arealer, automatisk igen 
kan overgå til almindelig dyrkningsjord. Endvidere bedes ministeren i tilknytning hertil 
oplyse, hvordan det forholder sig med kompensationen i den tid randzonerne har været 
der og det driftstab, der er forårsaget som følge af randzonerne.”

Svar:

Jeg kan oplyse, at den i 2011 under VK-regeringen vedtagne randzonelov ikke regulerer 
arealer, der ikke er randzoner. En fejlagtig udlagt randzone kan dermed genopdyrkes, og 
genopdyrkningen skal naturligvis være i overensstemmelse med anden lovgivning. 

Jeg kan yderligere oplyse, at der kun kan søges kompensation for arealer, der rent 
faktisk er randzonearealer. Jeg kan på den baggrund kun opfordre lodsejerne til at tage 
stilling til deres arealer og få afklaret evt. tvivlstilfælde.
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